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JUBILEUSZ 90-lecia urodzin 
„ prof. Ignacego ADAMCZEWSKIEGO

dniu 25 stycznia br. nestor gdańskicii fizyków, prof. Ignacy ADAMCZEWSKI 
cnodzil 90-tą rocznicę urodzin. W dniu 24 stycznia br., odbyło się uroczyste 

jed zen ie  Rady Wydziału Fizyki Technicznej i Matematyki Stosowanej.
Rektoi
VV‘W
hvi

Rektor wręczył szacownemu jubilatowi upominek tematycznie 
tązany z Politechniką oraz pismo gratulacyjne wraz z serdecznymi 

i^eniami. Z uwagi na szczególne znaczenie tego jubileuszu warto zacytować 
Tjnenty z pisma rektora: „(-) społeczność akademicka (-) ma szczególne 

P°*ody do głębokiego szacunku i uznania dla Pana Profesora, jako  jednego 
1 ̂ downiczych i organizatorów Politechniki Gdańskiej. Wyrazem tego było 
^yrnanfe (-) tytułu i godności doktora honoris causa naszej uczelni (-) Jest 
c" postacią historyczną, która na trwałe weszła do historii Politechniki 
'fańskiej. W dniu 22 października 1945 r. wygłosił Pan Profesor wykład, który 

*cto inaugurował zajęcia dydaktyczne w powojennej, polskiej Politechnice 
‘‘skiej". Prof. L Adamczewski jest m in. członkiem Komitetu Narodowego 

Shipy p u g w a s H  oraz Honorowym Obywatelem M iasta Gdańska 
,J°iiWała RM Gdańska z 25 maja .1994). Również Akademia Medyczna 
Gdańsku, gdzie Profesor przez wiele lat kierował Katedrą Fizyki, nadała Mu 

“Itorat honoris causa. Z okazji jubileuszu Pracownia Historii PG przy 
dliotece Głównej PG zorganizowała mini - wystawę przed salą senatu oraz 
ba*dzo interesującej ulotce zaprezentowała Profesora (szerzej w najbliższym

J5gźe PISMA PG). ____________________________________________
W f mister Edukacji Narodowej mianował z dniem 1 stycznia br. trzech 

■^Przedstawicieli naszej profesury na stanowisko PROFESORA 
i ^CZAJNEGO w  Politechnice Gdańskiej. Nominowani zostali: prof. 
H au id er KOŁODZIEJCZYK (WCh), prof. Teresa SOKOŁOWSKA 

9^) i p ro f  Jacek ŻYBORSKI (WEA). Mianowania zostały wręczone na 
jedzeniu Senatu w dniu 29 stycznia br. Natomiast p ro f  Jerzy HRYŃCZUK 
^A) został mianowany na to stanowisko z dniem 1 lutego br. Mianowanie

\ gratulacjami przekazał rektor na posiedzeniu Senatu 26 lutego br._______
styczniu br. odbyły się wybory do Centralnej Komisji ds. Tytułu 

.. '  Naukowego i Stopni Naukowych działającej przy Prezesie Rady 
’^ ó w  na kadencję 1997-1999. P ro f  Eugeniusz DEMBICKI (WIŚ), prof.

ZIENTALSKI (WETI) i p ro f  Jerzy  ZIÓŁKO (WBL) będą 
yf^zentantami naszej uczelni w Centralnej Komisji (Sekcja VI - Nauki 
S jgjcznc), Gratulacje wręczył rektor na posiedzeniu Senatu 26 lutego 97 r. 

S°dnie ze Statutem PG p ro f  Wiesław W OJNOW SKI (WCh) został 
vybrany na Przewodniczącego Komisji Dyscyplinarnej dla Nauczycieli 
'mickich w kadencji 1996-1999. Akt stwierdzający wybór wręczono 

jed zen iu  Senatu w dniu 26 lutego br. Na Jego zastępców wybrano: prof. 
u ”'erda GZOWSKIEGO (WFTMS) i dr.inż. arch. Andrzeja 

‘RAKOWSKIEGO . Akt stwierdzający wybór przewodniczącego został
^Sgny na posiedzeniu Senatu 26 lutego br.______________________________

( W  Aleksander KOŁODZIEJCZYK, rek tor PG, przewodniczący Rady 
,, lektorów Pomorza Nadwiślańskiego reprezentując środowisko 

^ touckie naszego regionu, aktywnie włączył się do ogólnopolskiej dyskusji na 
°dplatności za studia. W piśmie z 4 lutego br adresowanym do senatorów i 

^  Ziemi Gdańskiej (do wiadomości rektorów RRPN) przedstawił swoje 
¿ ¡“«•isko, które w pełni oddaje odczucia społeczności akademickiej na temat 

kowanego zapisu w projekcie konstytucji dot. szkolnictwa wyższego. W 
" tym czytamy między innymi: „ Konstytucja musi być ponadczasowa i nie 

f 'n a  proponować rozwązań szczegółowych (-) Zapis o „bezpłatnych 
^ c h  j e s t  nic tylko nierealny - konstatuje rek tor -  bo studia i studiowanie 

kosztować, ale uprowadza odbiorców w błąd. Studia były i będą płatne, 
"’ni polega jedynie na tym, kto za nie p łaci”. Pełny tekst wraz z 
^ami ogólnopolskich gremiów akademickich oraz niektóre odpowiedzi 

^Licli parlamentarzystów przedstawimy w najbliższym numerze „PISMA

.  No w e  w ł a d z e  s t o w a r z y s z e n ia  a b s o l w e n t ó w  p g
Walnego Zebrania Sprawozdawczo-Wyborczego SAPG, które odbyło się 

l^dnia 1996 r. wybrano prof. Edmunda WITTBRODTA (WM) na 
l̂ °dniczącego SAPG. Natomiast 22 lutego br. ukonstytuowało się 21. 
c-Ave Prezydium SAPG. W jego skład weszli: prof. Henryk KRAWCZYK 

U), wiceprzewodniczący, prof. Bolesław MAZURKIEW ICZ (WIŚ), 
^Rtewodniczący, m gr ini- Jan  ZARĘBSKI (dyr. firmy NATA), 

i 'Przewodniczący, d r ini. Stefan SAWIAK (WM), skarbnik, m gr Ini.
*1 <t*k BIEDRZYCKI (jedn. centr. PG), sekretarz oraz członkowie: prof. 
t DOERFFER (WOO), m gr ini. Arkadiusz ORMIŃSKI (dyr. nacz.

Predom Matrix - Tczew), doc M arianna SANKIEWICZ (WETI), m gr ini. 
Piotr SOJKA (dyr. nacz. prezes Gdańskiej Stoczni Remontowej), prof. Witold 
URBANOWICZ (przew. Koła b. Studentów Polaków z lat 1904-1939), + 
przedsf absolwentów wydziałów PG. Wstępnie ukonstytuowały się Sąd 
Koleżeński i Komisja Rewizyjna__________________________ _______________

Centralna Komisja ds. Tytułu Naukowego i Stopni Naukowych (pismo z dnia 
25 listopada 1996 r.) zatwierdziła uchwalę Rady Wydziału Inżynierii 

Środowiska PG z dnia 11 lipca 1996 r. o nadaniu stopnia naukowego doktora 
habilitowanego nauk technicznych w zakresie budownictwa - geotechniki d r .inż. 
KAZIMIERZOW I GWIZDALE, adiunktowi na WIŚ PG.__________________

Laureatem nagrody Ministra Edukacji Narodowej za 1995 r. został d r inż.
Jerzy CHRAMIEC z Katedry Techniki Mikrofalowej i Telekomunikacji 

Optycznej (WETI). Nagroda została przyznana za współautorstwo monografii 
„Microwave and Millimeter-Wave Diode Frequency M ultipliers” , wydaną w 
1995 r. przez Artech House (USA). O nagrodę wnioskowała Politechnika 
Warszawska.

Rada FUNDACJI NA RZECZ NAUKI POLSKIEJ rozstrzygnęła konkurs 
STYPENDIA’97. W gronie laureatów znalazł się m gr inż. Konrad 

PIWAKOWSKI z Katedry Podstaw Informatyki (WETI). Uroczystość wręczenia 
dyplomów stypendialnych odbędzie się 22 marca br. w Sali Wielkiej Zamku 
Królewskiego. Zaproszenie na uroczystość zostało wystosowane również do JM 
Rektora, który potwierdził swój udział.____________________________________

Z inicjatywy Wydziału Nauk Medycznych PAN prof. Edward BOROWSKI, 
kierownik Katedry Technologii Leków i Biochemii Wydz. Chemicznego PG, 
został powołany w skład KOM ITETU NAUK O LEKU PAN na kadencję 

1996-1998. Profesor został również uhonorowany członkostwem w Komitecie 
Doradczym prestiżowego czasopisma naukowego „Polish Jou rna l of 
Chemistry”._________________________________________________________

Prof. Eugeniusz DEMBICKI, rektor PG w 1. 1984-1987, kierownik Katedry 
Geotechniki (WIŚ) został powołany w skład międzynarodowej Rady 

Redakcyjnej (Editorial Board) nowego czasopisma naukowo-technicznego 
„Ground Improvement I I” wydawanego przez znanego wydawcę Thomasa 
TELFORDA z Londynu. Czasopismo ukazuje się jako kwartalnik od 1 stycznia 
br. i jest poświęcone nowoczesnym metodom i technologiom wzmocnienia 
podłoża gruntowego. Jest organem Międzynarodowego Stowarzyszenia 
Mechaniki Gruntów i  Fundamentowania. Warto wspomnieć, że Profesor E. 
Dembicki byt recenzentem zagranicznym pracy doktorskiej mgr.ini. 
Llemayehu Gebiusa GUTA z Etiopii, której obrona odbyła się 20 grudnia 1996 
r. na Uniwersytecie w Rostocku. W połowie ubiegłego roku na Wydziale 
Górnictwa, Hutnictwa i Nauk Geofizycznych Politechniki w Akwizgranie 
(Aachen-Niemcy) pracę doktorską obroniła m gr inż. Sylwia JACENKÓW  
(WIŚ). Współpromotorem tego doktoratu był również prof. E. Dembicki.________

Podczas posiedzenia Senatu w dniu 26 lutego br. wręczono akty powołania 
kierownikom nowo utworzonych studiów doktoranckich. Prof. Zbigniew 

KOWALSKI (WEA) otrzymał powołanie na kierownika Studium 
Doktoranckiego na Wydziale Elektrotechniki i Automatyki PG na kierunku 
„EIektronika”.Natomiast kierownikiem Środowiskowego Studium 
Doktoranckiego pod nazwą „Współczesne technologie i konwersja energii” 
w dyscyplinach „Budowa i eksploatacja maszyn,, oraz „Mechanika” został 
powołany prof. Romuald PUZYREWSKI (WM).__________________________

Kierownictwo gdańskiej Akcji Wyborczej „SOLIDARNOŚĆ” powołało 
ekspertów. Wśród 15 specjalistów z różnych dziedzin życia społeczno- 
gospodarczego naszego regionu znaleźli się: doc. Antoni CHLOPECKI 

(WEA) - energetyka, d r  inż. Tadeusz SZYMAŃSKI (WM) - energetyka 
i prof. Edmund WITTBRODT (WM) - edukacja i technika._________________

Z Wydziału Mechanicznego do Komitetów Naukowych PAN w kadencji 
1996-1998 wybrano: prof. Andrzeja BALCERSKIEGO na członka 

Sekcji Teclmicznych Środków Transportu Komitetu Transportu PAN, dr.inż. 
Tadeusza SZYMAŃSKIEGO, dr.inż. Andrzeja SZAJNERA i prof. W iktora 
WASILUKA na członków Sekcji Ogrzewania i Wentylacji Komitetu Inżynierii 
Lądowej i Wodnej PAN oraz prof. Andrzeja ZIELIŃSKIEGO na członka 
Sekcji Fizyki Metali i Metaloznawstwa Komitetu Metalurgii PAN._____________

Prof. Adam ŻUROWSKI, kierownik Katedry Geodezji (WIŚ) został 
ponownie wybrany na członka Komitetu Geodezji PAN w kadencji 1996- 

1998. Profesor od 1990 r. jest czynnym członkiem tego Komitetu i wchodzi w
skład przezydium Sekcji Geodezji Inźynieryjno-Przemysłowej._______________ _
T J  ektor powołał p ro t Alicję Konczakowską, prorektora ds. kształcenia na 
X\-przewodniczącą 16-to osobowej Rady Programowej C entrum  Ochrony 
Środowiska PG.



Z dniem 1 stycznia br. rektor powołał, po przeprowadzonym konkursie 
wewnętrznym, mgr.inż. Andrzeja WRÓBLEWSKIEGO na stanowisko 

pYREKTORA ADMINISTRACYJNEGO Wydz. Mechanicznego. Do tego 
czasu był głównym specjalistą w Katedrze Techniki Cieplnej (WM). Natomiast od 
jg sierpnia 1996 na stanowisko DYREKTORA ADMINISTRACYJNEGO 
yVydz. Oceanotechniki i Okrętownictwa został powołany inż. Bogusław 
ZIEMKIEWICZ, główny specjalista z Wydz. Mechanicznego._______________

W dniach 15-19 lipca 1996 r. odbyła się w Rzymie międzynarodowa 
konferencja z dziedziny przewodnictwa elektrycznego i przebicia w 

ciekłych dielektrykach: „12-th International Conference on Conduction and 
greakdown in Dielectric Liquids”. Z Politechniki Gdańskiej na koferencję 
została zgłoszona praca prof. Ignacego ADAMCZEWSKIEGO i doc. 
Andrzeja JANUSZAJTISA (z WFTMS) pt.: „Progres in understanding of 
jonization conduction and breakdown in dielectric liquids”. Pracę na
konferencji referował doc, A  Januszajtis.__________________________________
"Tedną z pierwszych decyzji po objęciu urzędu Rektora PG z dniem 1 września J 1996 r. przez prof. Aleksandra KOŁODZIEJCZYKA, było uhonorowanie 
pracowników naszej uczelni, którzy otrzymali nagrodę jubileuszową za 25, 
30 35, 40 i 45 lat pracy zawodowej. Postanowiono, że w każdy ostatni 
czwartek miesiąca na skromnej uroczystości w sali Senatu spotykają się Jubilaci, 
którzy z rąk Magnificencji otrzymują specjalne pisma gratulacyjne wraz 
Z życzeniami. Dotychczas odbyło się pięć spotkań (ostatnie 27 lutego br.). 
Inicjatywa ta spotkała się z ciepłym przyjęciem przez społeczność naszej uczelni. 
Natomiast w Serwisie publikowane będą nazwiska jubilatów z najdłuższym 
stażem pracy (40 i 45 lat pracy). Nagrodę jubileuszowa za 40 i 45 lat pracy (w 
okresie od 1 października 1996 r. do końca lutego 1997 r.) otrzymali: dr inż. 
Tadeusz BARTKOWSKI - 40 lat (WETI), Zofia BUBNIEWICZ - 40 lat 
(WEA), Tadeusz CHMIELOWIEC - 40 lat (ZTK, Bibl.Gł.), Józef CIAPKA - 
45 lat (Dz.Gł.Mech., j.centr.), Urszula DIESING - 40 lat (WA), Roman 
FREITAG - 45 lat (WEA), Wiesław JANIAK - 40 lat (WEA), dr in i  Jan 
JARACZ - 40 lat (WM), mgr inż. Tadeusz KLOCEK - 45 lat (WBL), dr inż. 
Stanislaw KUBICA - 40 lat (WETI), mgr Stanislaw LIPECKI - 40 lat 
(SPNJO), Kazimierz MAŁECKI - 45 lat (WM), mgr inż. Włodzimierz 
MARTIN - 40 lat (WETI), Eugeniusz ÖLENDER - 45 lat (WM), Barbara 
OSTEN-SACKEN - 40 lat (WETI), Danuta PAKOWSKA - 40 lat (WETI), 
pamian PLUTA - 40 lat (WM), prof. Zbigniew SZCZERBA - 45 lat (WEA), 
Marian SZCZYPIŃSKI - 40 lat (SWFS), dr inż. Edward WROŃSKI (WBL),
Roman ZAGROBELNY - 45 lat (Dz.Gł.Mech., j.centr.).____________________

RADA REKTORÓW POMORZA NADWIŚLAŃSKIEGO 
obradowała w Akademii Marynarki Wojennej w Gdyni 

Gospodarzem Ii-go w kadencji 1996-1999 posiedzenia Rady Rektorów Pomorza 
Nadwiślańskiego, które odbyło się 10 stycznia 1997 r., była Akademia 
Marynarki Wojennej w Gdyni, dla której rok 1997 jest rokiem jubileuszowym. W 
jniu 1 października br. mija równe 75 lal od jej powołania. Obrady prowadził 
prof. Aleksander KOŁODZIEJCZYK, rektor PG, przewodniczący RRPN. 
Uczestniczących w spotkaniu zapoznano z przeszłością, teraźniejszością i 
przyszłością AMW w Gdyni. Jej komendant - rektor, kontradmirał prof. Antoni 
KOMOROWSKI w wystąpieniu powitalnym nawiązał do tradycji uczelni, 
żebranych w imieniu dowódcy Marynarki Wojennej RP powitał i przekazał 
pozdrowienia kontradmirał Roman KR ZYŻELEWSKI, z-ca dowódcy 
Marynarki Wojennej RP. W posiedzeniu uczestniczył również prof. Piotr 
WILDE, cztrzecz. PAN, przewodniczący Oddziału Gdańskiego Polskiej 
Akademii Nauk. Głównym punktem obrad była sprawa nowelizacji ustawy o 
szkolnictwie wyższym.”. Wprowadzenia do dyskusji dokonał, zaproszony na to 
potkanie, prof. Edmund WITTBRODT, wiceprzewodniczący Rady Głównej w 
Kadencji 1996-1999. Stwierdził w imieniu RG, że należy dokonać zmian w 
ustawach dot nauki i szkolnictwa wyższego. Dyskutanci, w tym obecny na 
posiedzeniu Henryk WOJCIECHOWSKI, Wojewoda Gdański, nawiązywali do 
projektu ustawy zasadniczej, która określi w przyszłości funkcjonowanie systemu 
oświatowego w Polsce. W celu usprawnienia funkcjonowania tego gremium 
rektorskiego przyjęty został projekt dokumentu p t: „Zasady działania Rady 
Rektorów Pomorza Nadwiślańskiego”. Na jego podstawie przyjęta została w 
skład RRPN Wyższa Szkoła Administracji i Biznesu w Gdyni, której rektorem
jest prof. Alfred CZERMIŃSKI. _____________________________________
TyTadal znakomicie układa się współpraca między ABB ZAMECH Ltd i 

PG. Pod hasłem „ABB ZAMECH Ltd. oczekuje strategicznej 
współpracy z Politechniką Gdańską” odbyło się 10 grudnia 1996 r. spotkanie 
„jodej kadry naukowej PG z przedstawicielami tego nowoczesnego zakładu 
przemysłowego. Prezentacja odbyła się najpierw na terenie PG, a później już 
w Elblągu- Zwiedzano laboratoria, biura konstrukcyjne i zapoznano uczestników 
,  osiągnięciami, planami rozwojowymi ABB ZAMECH Ltd,_________________

W comiesięcznym programie telewizyjnym - konkursie pt. „Nobel dla 
Polaka” Telwizja Edukacyjna I-go Programu TVP wraz z Komitetem 

Badań Naukowych prezentują projekty badawcze ubiegające się o finansowanie 
ze środków KBN; każdorazowo z trzech prezentowanych przez wnioskodawców 
projektów telewidzowie wyłaniają projekt ich zdaniem zasługujący na poparcie, 
glosując w systemie audio-tele. W czwartej edycji konkursu, rozstrzygniętej 18 
stycznia br. zwycięstwo przypadło projektowi badawczwemu „rewitalizacja 
zdegradowanych struktur osadniczych w warunkach ekorozwoju” 
zgłoszonemu przez zespól kierowany przez dr.inż.arch. Andrzeja 
BARANOWSKIEGO, kierownika Katedry Architektury i Planowania Wsi 
Wydz. Architektury PG. Decyzję o przyznaniu grantu wręcza! prof. Aleksander

ŁUCZAK, przewodniczący KBN. Rektor przekazał gratulacjęi podczas 
posiedzenia senatu w dniu 26 lutego br,___________________________________

POLITECHNIKA GDAŃSKA i PHILIPS CONSUMER ELECTRONICS 
INDUSTRIES POLAND Sp. z o.o.zawarły w dniu 30 stycznia br. 

Porozumienie o współpracy. Porozumienie podpisali: prof. Jan
GODLEWSKI, prorektor ds. nauki ( z up. rektora), prof. Józef WOŹNIAK, 
dziekan Wydz. Elektroniki Telekomunikacji i Informatyki (ze strony PG), 
Andrzej GOŁYGA, prezes zarządu i Paul OFFICIER, wiceprezes zarządu (ze 
strony Philipsa).__________

Wzorem lat ubiegłych PG uczestniczy w programie Telewizyjnego 
Uniwersytetu Bałtyckiego, którego organizatorem jest jest Uniwersytet w 

Upsali (Szwecja). W programie uczestnikami są uczelnie z krajów regionu Morza 
Bałtyckiego. Tegoroczny program nosi tytuł „A Sustainable Baltic Region” i 
obejmuje emisję 20 programów dydaktycznych oraz 10 audiokonferencji, a w 
dniach 22-25 marca przewidziana jest konferencja studencka Zachęcamy do 
uczestniczenia w programie TUB studentów ze znajomością j. angielskiego. 
Można jeszcze zgłaszać swój udział w Centrum  Ochrony Środowiska PG, 
p.265 gm.gl. tek : 47 13 71._________ ___________________________________

Z inicjatywy prof. Jacka NAMIESNIKA, dziekana Wydz. Chemicznego 
PG, w dniach 20-21 lutego br. odbyło się w sali Senatu PG spotkanie 

dziekanów wydziałów chemicznych polskich uniwersytetów i politechnik 
GDAŃSK”97. Czynnym uczestnikiem spotkania był rektor, który w 
wystąpieniu przedstawił główne zadania stojące przed naszą uczelnią oraz 
zaprezentował Jej osiągnięcia. Wystąpienie było bogato ilustrowane slajdami. 
Goście przedstawiali strukturę organizacyjną, formy działania swoich 
macierzystych wydziałów oraz najważniejsze kwestie życia codziennego. Referat 
programowy pt.: „Podstawowe problemy szkolnictwa chemicznego” wygłosił 
p rof Janusz RACHOŃ (WCh - PG). W drugim dniu spotkania odbyła się 
interesująca dyskusja która dotyczyła między innymi odpowiedzi na pytanie: „czy 
jest możliwe wprowadzenie jednolitego systemu kwalifikacji kandydatów na 
sudia chemiczne?" Dyskutowano również nad możliwościami wprowadzenia 
„systemu kredytowego i zasadami wymiany studentów pomiędzy wydziałami 
chemicznymi" w tym kontekście interesującą wydaje się być propozycja 
publikowania „listy ofertowej wykładowców i wykładów".___________________

Pod patronatem Ministerstwa Przemysłu i Handlu, Politechniki Gdańskiej i 
Stowarzyszenia Elektryków Polskich w dniach 25-28 lutego br na terenie 

Międzynarodowych Targów Gdańskich S. A  odbyły się: IH  Targi Producentów, 
Kooperantów i Sprzedawców Zespołów Napędowych i Układów Sterowania 
p t NAPĘDY I STEROWANIA ’97 i II  Targi Urządzeń Dźwignicowych i 
Przenośnikowych Systemów T ransportu Bliskiego i Logistyki pt. 
EUROCRANE & LOGTECH oraz Targi Elektrotechniki i 
Elektroenergetyki i Technik Oświetleniowych. Tym imprezom targowym 
towarzyszyły seminaria zorganizowane przez PG i SEP______________________

W Ośrodku Szkoleniowo- Wypoczynkowym w Stężycy w dniach 21-22 
lutego br. odbyło się seminarium p t  „Uczelnia - przemysł w gospodarce 

rynkowej”. Seminarium było poświęcone wypracowaniu nowych form 
współpracy pomiędzy PG a przedsiębiorstwami. W trakcie obrad przedstawiono 
propozycję powołania przy Politechnice Gdańskiej Instytutu Kształcenia 
Ustawicznego na zasadach fundacji. Koordynatorem seminarium był d r  inż. 
M arek WIRKUS (WZE). Kierownictwo uczelni było reprezentowane przez 
prof. Alicję KONCZAKOWSKĄ, prorektora ds. kształcenia i p ro ! Jana 
GODLEWSKIEGO, prorektora ds nauki.________________________

Ambasada Kanady, rektor Politechniki Gdańskiej oraz Katedra Geotechniki 
Wydziału Inżynierii Środowiska PG zapraszają na prezentację najnowszej 

kanadyjskiej bazy danych z zakresu ochrony środowiska: „KANADYJSKIE 
ROZWIĄZANIA W OCHRONIE ŚRODOWISKA” na CD ROM. Program 
ten zawiera pełną klasyfikację problemów i rozwiązań w dziedzinie ochrony 
środowiska, bogato ilustrowany z możliwością symulacji komputerowych. 
Umożliwia on również analizę ponad 1000 problemów ¡powiązanie ich z 1500 
rozwiązaniami przy wykorzystaniu odpowiednich technologii kanadyjskich. 
Prezentacja w j. polskim, odbędzie się 4 m arca br. (wtorek) w sali 300 gmachu 
głównego PG w godzinach 10.00-13.00. Otwarcia prezentacji dokona 
amabasador Kanady w Polsce Pan SERGE APRIL.________________________

Od dwóch lat działa, powołana przez rektorów uczelni wyższych Trójmiasta, 
Akademicka Telewizja Edukacyjna (ATE). Jej działalność jest 

koordynowana przez Radę ATE. Przewodniczącym Rady wybrano 
przedstawiciela PG, d r  inż. Lucjana BOKIŃCA. W bieżącym roku 
akademickim ATE emituje swoje programy od poniedziałku do czwartku w godz. 
16.00-18.00 w programie PTK 1 (kanał 15). Politechnika Gdańska zaprezentuje 
30 odcinków z fizyki i 10 odcinków z informatyki zrealizowanych przez 
Bibliotekę Główną, Zespół Technologii Kształcenia PG (dr inż. Lucjan 
BOKINIEC, Leszek NOWORYTA, Romuald TWARDOWSKI i m gr 
inż-arch. Bogdan URBANOWICZ). ATE organizacyjnie została zlokalizowana 
na Uniwersytecie Gdańskim._________________________________________

Prezes Ząrządu PHILIPS CONSUMER INDUSTRIES POLAND Ud., Pan 
Andrzej GOŁYGA przekazał 5.000,00 zł na budowę Centrum 

Biblioteczno-Kongresowego im. Adolfa Butenandta przy Politechnice
G d a ń s k i e j ___________________________________________________
Informacje zebrał i opracował: Jerzy Kulas, Biuro Rektora, tel. 47 17 10 
e-mail: borg@pg.gda.p Nakład: 600 egz; druk/xero CANON 6050


